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            PROTOKÓŁ  Nr XVI/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 15 marca 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1440.  

z dnia W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Radni Rady Powiatu: Pani Renata Tomczak oraz Pan Andrzej Kaczanowicz, 

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

• Marian Dziadul – redaktor „Głosu Koszalińskiego”, 

• Dagmara Jaworska – dyrektor Okręgowej Stacji Chemiczno – Rolniczej w Koszalinie, 

• Dominik Szulc – kierownik NZOZ „Asklepios” w Boblicach, 

• Andrzej Raczyński – lekarz NZOZ „Asklepios w Bobolicach”, 

• Jędrzej Raczyński – NZOZ „Asklepios” w Bobolicach,   

Przed przystąpieniem do dalszego prowadzenia obrad Przewodniczący Rady poinformował, 

że w dniu 8 marca 2012 roku zmarł Pan Henryk Rudnicki, który od 1957 roku pracował jako 

szewc w Bobolicach. 31 sierpnia 2006 roku Rada Miejska w Bobolicach nadała Panu 

Rudnickiemu tytuł „Zasłużony dla Gminy Bobolice”. Był zawsze życzliwy, uprzejmy i 

skromny, nie liczył na zaszczyty, awanse czy nagrody. Swoim życiem i pracą wniósł 

niekonwencjonalny, pozytywny udział w funkcjonowanie społeczeństwa Bobolic.  

Śmierć Pana Henryka Rudnickiego uczczono minutą ciszy.  
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  

Zdzisław Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 stycznia 2012 roku.  

3. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją.   

4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1. zmian w budżecie gminy na 2012 rok,  

2. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025, 

3. zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów kwalifikowanych 

ponoszonych na realizację zadania pod nazwą „Budowa infrastruktury 

komunikacyjnej kształtującej obszar przestrzeni publicznej przy Centrum Edukacji, 

Sportu i Rekreacji w Bobolicach” z udziałem środków Europejskiego Funduszu 

Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich, w ramach działań objętych Programem 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, 

4. zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów kwalifikowanych 

ponoszonych na realizację zadania pod nazwą „Budowa sieci wodociągowej na 

odcinku z miejscowości Bożniewice do miejscowości Wojęcino” z udziałem środków 

Europejskiego Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich, w ramach 

działań objętych Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, 

5. funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2013,  

6. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy 

Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Gozd” dla obszaru 

położonego w obrębach ewidencyjnych: Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd, 

7. wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia pomiędzy Gminą Bobolice a 

Spółdzielnią Mieszkaniową „Jutrzenka” w Koszalinie w sprawie wspólnej realizacji 

zadania polegającego na budowie i remoncie chodnika wraz z miejscami postojowymi 

na trenie działki nr 50/10 położonej w obrębie nr 3 miasta Bobolice,  

8. dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad 

zabytkami w roku 2012,  

9. wyznaczenia delegata do reprezentowania Gminy Bobolice w Stowarzyszeniu Gmin 

Polskich Euroregionu Pomerania,  

10.  wyznaczenia delegatów do reprezentowania Gminy Bobolice w zgromadzeniu 

Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
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6.  Trybuna sołecka 

7.  Trybuna obywatelska 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa jako 11 w kolejności 

podejmowanych uchwał.  

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.     

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 stycznia 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

Protokół z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Ad. 3. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją.   

Głos zabrała Pani Jolanta Stępień Kierownik M-GOPS w Bobolicach. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu.  

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza odniosła się do przedstawionego sprawozdania przez 

Panią Kierownik Jolantę Stępień stwierdzając, że bardzo dobrze, że Gmina posiada program 

eksmisji. Jest to wielka szansa dla osób, które mają zadłużenia za lokale. Wiele osób  tym 

programem uniknęło eksmisji. W miarę swoich możliwości próbują wywiązać się z 

zawartego kontraktu. Warto kontynuować ten program dla chociażby tych osób, które z niego 

korzystają. Pani Burmistrz podziękowała Pani Kierownik M-GOPS i Dyrektorowi ZUKiO za 

analizę systematyczną, kierowanie osób, które mają zadłużenia do opieki i zainteresowanie 

ich, podejmowanie prób podpisania kontraktu.  

Pani Burmistrz przedstawiła swoje sprawozdanie w okresie między sesjami: 

1. W dniu 06.02.2012 r. na stanowisko Zastępcy Burmistrza została powołana Pani 

Grażyna Wiater – Ubysz, od ośmiu lat pracownik Urzędu Miejskiego w Bobolicach, 

Kierownik Referatu Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej, Nieruchomości i 

Ochrony Środowiska.  Do zadań Zastępcy Burmistrza należy m.in.:  

a. nadzorowanie i kontrolowanie zadań z zakresu inwestycji gminnych, 

 



 4 
b. nadzór zadań wynikających  z ustawy Prawo zamówień publicznych, 

c. nadzór nad jednostkami organizacyjnymi gminy realizującymi zadania z zakresu 

turystyki, kultury i sporty, 

d. opracowywanie projektów prognoz oraz programów rozwoju gminy, 

e. nadzór nad polityką gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice, 

f. kształtowanie polityki w zakresie ochrony środowiska, 

g. współpraca z sąsiednimi gminami. 

W ramach swoich obowiązków Zastępca Burmistrza jako bezpośrednio sprawująca nadzór 

nad wykonywaniem zadań przez Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Bobolicach, Miejsko 

– Gminną Bibliotekę Publiczną w Bobolicach dokonała przeglądu prowadzonych zadań pod 

kątem ewentualnej modyfikacji i potrzeb w tym zakresie oraz założeń budżetowych. Odbyły 

się spotkania z pracownikami oraz szefostwem MGOK – u i MGBP.  

2. W okresie międzysesyjnym prowadzono prace przygotowawcze i koordynację w 

zakresie przeprowadzenia konferencji dotyczącej gospodarki wodno – ściekowej na 

terenie działania Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. Spotkanie zostało 

zaplanowane na dzień 19.03.2012 r. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach. Jako 

gospodarze tej konferencji kończymy prace przygotowujące, organizacyjne 

(zaproszenia stron konferencji oraz radia i telewizji, przygotowanie materiałów na 

konferencje, wspólna weryfikacja materiałów konferencyjnych z RWiK-em Białogard, 

postulaty). 

3. Złożono kolejne wnioski o dofinansowanie gminnych zadań tj. wniosek do FIO 

(Funduszu Inicjatyw Obywatelskich) na zadanie pn.: „Szkolenia Młodzieżowych 

Drużyn Pożarniczych szansą na przygotowanie dzieci i młodzieży do przyszłej pracy 

w szeregach OSP Gminy Bobolice” (sprawę prowadzi: S. Czarnecka). Założenia 

wniosku: obóz szkoleniowy dla 40 osób +  opiekunów, zawody pożarnicze dla 

czterech drużyn po 10 osób, wyjazd uczestników obozu do Wielkopolskiego Muzeum 

Pożarnictwa w Rakoniewicach. Drugi wniosek do FIO (Funduszu Inicjatyw 

Obywatelskich) na zadanie pn.: „Bobolicka sieć współpracy – wzmocnienie 

potencjału organizacji pozarządowych w Gminie Bobolice” (sprawę prowadzi: H. 

Michalak). Założenia wniosku: organizacja I i II Jarmarku Inicjatyw Społecznych w 

Bobolicach, cykl szkoleń dla organizacji pozarządowych, wydanie folderu „Dobre 

praktyki NGO w Gminie Bobolice”, konferencja pn. „Bobolicka sieć współpracy”. 

4. Prowadzono na bieżąco sprawy związane z przygotowaniem do realizacji takich 

inwestycji jak : 

a) Budowa infrastruktury drogowej w ul. Głowackiego/Szpitalna w ramach programu 

PROW działanie: „Odnowa i rozwój wsi”. Wartość zadania wskazana we wniosku: 
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214.720,00 zł. Umowę o dofinansowanie w ramach PROW podpisała gmina 

12.01.2012 r. Dofinansowanie: 75% kosztów kwalifikowanych w wysokości 

132.000,00 zł. Realizacja zadania – do sierpnia 2012 roku. Wkład własny (25% + 

VAT) – 87.720,00 zł. Zakres rzeczowy obejmuje: budowę ścieżki pieszo – rowerowej, 

budowę parkingu przystosowanego dla osób niepełnosprawnych, budowę 

energooszczędnego oświetlenia ulicznego. 

b) Modernizacja ulicy Magazynowej, Ratuszowej/Wojska Polskiego w Bobolicach 

(dokończenie realizacji zadania rozpoczętego pod koniec roku 2011 oraz dalsza 

kontynuacja zadania rozpoczętego w roku 2011). Szacowana wartość realizacji 

kolejnego etapu budowy infrastruktury drogowej: 250.000,00 zł. Pozostała wartość 

zadania kontynuowanego: 80.000,00 zł. Zakres: ulica Magazynowa – chodnik wzdłuż 

bloków Spółdzielni „Jutrzenka”; ul. Ratuszowa/Wojska Polskiego – chodnik od 

figurki przed kościołem w stronę Urzędu Miejskiego (jedna strona chodnika). 

c) Budowa wodociągu Bożniewice – Wojęcino. Wartość całego zadania według 

wniosku do PROW: 1.249.180,40 zł. Wysokość dofinansowania: 75% kosztów 

kwalifikowanych w wysokości 767.938 zł. Wkład własny (25% + VAT) zostanie 

pokryty w formie darowizny przez RWiK w Białogardzie. Gmina w budżecie gminy 

nie zapewnia środków własnych na realizację przedmiotowego zadania.  

d) Budowa i doposażenia placów zabaw w miejscowościach: Bobolice (ul. Szkolna, Plac 

Chrobrego), Janowiec, Boboliczki, Stare Borne i Chociwle. Środki w budżecie: 

95.000,00 zł (75 tys. wkład własny gminy, 20 tys. Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych). 

e) Wniosek do WFOŚiGW na usuwanie wyrobów zawierających azbest. Zakres 

zadania: demontaż, transport i utylizacja wyrobów zawierających azbest. Wysokość 

dofinansowania z WFOŚiGW – 100 %. 

5. W dniu 1 marca w imieniu Gminy Bobolice Pani Burmistrz zawarła akt notarialny 

jako umowę nieodpłatnego przekazania przez ANR na rzecz gminy działki gruntu o 

powierz.0,5 ha nr 67/38 w Boboliczkach z przeznaczeniem pod urządzenie placu 

zabaw. Tak więc grunt już jest gminny, do końca maja będą tam zamontowane 

urządzenia placu zabaw. 

6. W dniu 28 lutego Komisja Konkursowa w składzie dziewięcioosobowym w osobach: 

D. Michalak, K. Czajkowski, J. Glaser, K. Sitarz, A. Malazdra, J. Jankowska ( nie jest 

to rodzina naszego zwycięzcy), W. Konieczny, H. Michalak, i Pani Burmistrz 

dokonała rozstrzygnięcia konkursu na hejnał Bobolic. Zwycięzcą i autorem hejnału 

został Pan Igor Jankowski z Koszalina. Z wykształcenie kompozytor, absolwent 

Akademii Muzycznej w Mińsku, AM w Bydgoszczy, stypendysta MK Dziedzictwa 
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Narodowego. Utwór, który zostanie przedstawiony RM do uchwalenia został 

wybrany spośród 66 utworów, które po spełnieniu względów formalnych zostały 

zakwalifikowane do drugiego etapu konkursu. Wczoraj pokaza ł Teleekspres oraz TVP 

Szczecin - doskonała promocja naszego pomysłu i hejnału.  

7. Propozycja utworzenia przez gminę Bobolice Zasadniczej Szkoły Zawodowej w 

Bobolicach złożona przez Starostę. Z końcem sierpnia 2012 roku są likwidowane dwie 

jednostki OSzW – Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii oraz Liceum Ogólnokształcące. 

Pan Starosta zaproponował, żeby na bazie całego majątku, który tam jest własnością 

Skarbu Państwa od września podjąć próbę utworzenia Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej. Żeby podjąć trafną decyzje zostało wystosowane pismo do Starosty z 

zapytaniami o przewidywaną liczbę uczniów ZSZ oraz OSzW, budżet jaki jest 

przewidywany i na chwilę obecną liczone są te koszty. Pani Burmistrz 

odpowiedzialnie podchodzi do tematu, który częściowo został omówiony na 

Komisjach Rady oraz z kierownictwem urzędu. Na bieżąco temat ten będzie 

przedstawiany.  

8. Pani Burmistrz uczestniczyła w  zebraniach sprawozdawczych w jednostkach OSP z 

terenu Gminy podsumowujących działalność w minionym roku. 

9. 29 marca odbyło się kolejne spotkanie Burmistrzów z Przewodniczącymi RM i 

Przewodniczącymi poszczególnych Komisji Rady, celem omówienia najważniejszych 

spraw realizowanych przez Burmistrza 

10. W okresie międzysesyjnym realizowane też były zadania z zakresu przygotowania i 

koordynacji informacyjnych spotkań z rolnikami z terenu miasta i gminy Bobolice. W 

okresie od 20.02.2012 r. do 27.02.2012 r. na terenie Gminy zostało zorganizowanych i 

przeprowadzonych osiem spotkań w miejscowościach: Bobolice, Drzewiany, Gozd, 

Głodowa, Kłanino, Porost, Chmielno i Dargiń. W M. Głodowa mimo obecności 

zaproszonych przez Panią Burmistrz gości z instytucji działających dla rolników tj. 

ANR, ARiMR, ODR oraz ZIR oraz obecności Pani Burmistrz i pracowników Urzędu 

spotkanie nie odbyło się z powodu nieobecności rolników. We wszystkich innych 7 

miejscowościach rolnicy przyszli i spotkania odbyły się zgodnie z planem. Pani 

Burmistrz podziękowała Pani Helenie Bubień, która jako członkini ZIR  uczestniczyła 

we wszystkich spotkaniach, Pan J. Pietnoczka jako drugi delegat z naszej gminy do 

izby rolniczej uczestniczył tylko w jednym spotkaniu, tym w Bobolicach. Pani 

Burmistrz zaprezentowała pokaz slajdów (wydruk slajdów stanowi załącznik do 

protokołu).  

11. „Szanowna Rado, Szanowni Państwo jak widać z wysokością podatku rolnego w 

naszej gminie nie jest tak i nie jest tak źle jak przedstawia to grupka rolników. Nie 
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jesteśmy gminą, która ma najwyższy podatek rolny. Jak pokazałam na 

planszach w bliskiej nam gminie Barwice rolnicy płacą spośród naszych gmin 

największy podatek i to  zdecydowanie większy niż nasi rolnicy i tam nie ma 

protestów, nie ma zbierania podpisów, bojkotowania zebrań z Burmistrzem 

(dotychczas żaden burmistrz nie stosował takiej formy kontaktów z rolnikami, jestem 

pierwszym, który ma i widzi prawdziwą potrzebę bezpośrednich spotkań z rolnikami) 

i w tamtej gminie nie ma grupki osób, która namawia rolników do łamania prawa i nie 

płacenia podatku.  Ponadto w sąsiednich gminach Tychowo i Grzmiąca rolnicy płacą 

również wyższy podatek niż nasi.  Zaś w gminach : Polanów, Manowo rolnicy płacą 

podatek w takiej samej wysokości jak u nas tam też nie ma protestów.  Bo nie ma tam 

grupy osób, którzy podburzają innych do niezadowolenia z tego jak pracuje burmistrz 

i rada. Chcę powiedzieć, że grupka rolników, która krytykują wysokość podatku 

rolnego, krytykuje nie tylko ten temat, ale także wiele innych działań podejmowanych 

przez bobolicki samorząd, które nie są związane z rolnictwem. Dlaczego tak się dzieje 

? Odpowiedź na to pytanie jest prosta. Osoby, które przegrały w wyborach 

samorządowych w 2010 roku do tej pory nie mogą pogodzić się z przegraną i 

systematycznie, cały czas, na siłę wyszukują to co im się nie podoba, próbują 

zainteresować tym mieszkańców, wprowadzić wśród nich niepokój, maksymalnie 

utrudnić mi pracę na tyle na ile im sie to tylko uda i jak obserwuję cały czas nad tym 

skupiają swoje niecne siły. A ja mogę powiedzieć o sobie, że co mnie nie zabije to mnie 

wzmocni. A takim działaniem działają nie tylko przeciwko mnie, ale przede wszystkim 

przeciwko naszym mieszkańcom, zakłócając spokój życia w naszym miasteczku i 

gminie. A ludzie potrzebują przede wszystkim spokoju i o ten spokój apeluję do tych, 

którzy swoimi działaniami prowokują niezadowolenie społeczne. Mieszkańcy Gminy 

Bobolice zasługują na spokój i tego spokoju oczekują, a ja zrobię wszystko, by ten 

spokój im zapewnić.    

Wiemy, że obecnie obniżenie podatku jest prawnie niemożliwe, ale chcę zapewnić tych 

najbiedniejszych rolników, którym naprawdę jest ciężko, bo nie mają po 200 ha, nie mają 

korzystnych dopłat i powiedzieć im, że jeśli ktoś z rolników będzie miał prawdziwie trudną 

sytuacje materialną i nie będzie w stanie zapłacić w terminie całego podatku i to 

wystarczająco udowodni w formie dokumentów wymaganych ordynacją podatków, to 

zapewniam, że nad każdym pochylę się ze zrozumieniem i każdy taki rolnik, którego nie 

będzie stać na zapłacenie podatku może starać się o ulgę w jego spłacie poprzez odroczenie, 

rozłożenie na raty, a w szczególnie trudnej sytuacji umorzenie części podatku. Proszę 
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sołtysów i radnych o przekazywanie tej informacji tym najbiedniejszym rolnikom. 

Ciężko jest nam wszystkim, nie tylko rolnikom”.  

 
Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał co w sytuacji kiedy RWiK  nie będzie w stanie 

spłacać rat? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że spłata następuje z Ministerstwa Finansów po 

złożeniu wniosku o płatność rozliczającą projekt, który jest zatwierdzany. Gmina nie 

otrzymuje środków na konto, tylko Ministerstwo Finansów przekazuje na spłatę tej pożyczki 

do Banku Gospodarstwa Krajowego.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy nie będzie bliżej i taniej jeżeli wodociąg będzie 

prowadzony ze Świelina do Wojęcina niż z Bożniewic do Wojęcina? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że wydajność ujęcia w Świelinie jest 

niewystarczająca, projekt do realizacji tego przedsięwzięcia przygotowała Spółka RWiK więc 

wszystkie możliwe rozwiązania brane były pod uwagę. Należy przyjąć, że stan rozwoju nie 

będzie zatrzymany na tym etapie, ale należy zakładać podłączenia do wodociągu nowych 

odbiorców wody.  

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 



 9 
3) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów 

kwalifikowanych ponoszonych na realizację zadania pod nazwą „Budowa 

infrastruktury komunikacyjnej kształtującej obszar przestrzeni publicznej przy 

Centrum Edukacji, Sportu i Rekreacji w Bobolicach” z udziałem środków 

Europejskiego Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy: 

Budżet Gminy Bobolice na 2012 rok zakładał zaciągnięcie pożyczki w wysokości 132 000 zł., 

stanowiącej wyprzedzające finansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rolniczego 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na pokrycie części kosztów 

kwalifikowanych netto  zadania pn. Budowa infrastruktury komunikacyjnej kształtującej 

obszar przestrzeni publicznej przy Centrum Edukacji, Sportu i Rekreacji w Bobolicach w 

wysokości 58% (75% maksymalna wartość dofinansowania).  

Poziom dofinansowania wynika z „katalogu” Programu wydatków kwalifikowanych. Podatek 

VAT np. nie stanowi takich wydatków - stanowi koszt własny gminy.  Pokrycie wartości 

dofinansowania pożyczką jest niezbędne do realizacji niniejszego przedsięwzięcia. Okres i 

procedury rozliczania projektów ze środków UE jest długotrwały. Zatem nie możemy 

uwzględnić w planach, że po zakończeniu inwestycji jeszcze w 2012 roku wpłyną środki do 

budżetu gminy. Biorąc pod uwagę okres rozliczenia projektu oraz zadania zaplanowane na 

2012 rok  należy skorzystać z preferencyjnych warunków niniejszej pożyczki. Koszty obsługi   

są bowiem korzystne dla jst, stanowią: 

1) oprocentowanie - iloczyn wskaźnika 0,25% i stopy rentowności 52-tygodniowych 

bonów skarbowych z ostatniego przetargu przeprowadzonego w miesiącu   

poprzedzającym dany kwartał kalendarzowy dla każdej transzy pożyczki. Odsetki 

stanowią ok. 0,095% od wartości pożyczki. Naliczane są od wykorzystanej kwoty 

pożyczki w okresach miesięcznych, w stałych wysokościach. W analizie wzięto pod 

uwagę koszt odsetek w wysokości 125,40 zł. miesięcznie (roczne koszty 1504,80 zł.); 

2) koszty prowadzenia dwóch rachunków bankowych dla projektu – 80 zł. 

miesięcznie ( odrębnie dla pożyczki i dla wkładu własnego do projektu wraz z obsługą 

zadania ) 

3) koszty prowizji - 0,1% kwoty udzielonej pożyczki, tj. 132 zł. ; 

koszty przelewów – 6 zł./1 szt.  

Zaciągnięcie pożyczki zostało zaplanowane już we wskaźnikach, które wg Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025 wynosi: 

1)  wskaźnik zadłużenia do dochodów ogółem -  54,21% na 60% dopuszczalnego ustawą 

o finansach publicznych; 
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2) wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań do dochodów 

ogółem  - 10,02% na 15% dopuszczalnego uofp. 

Mając na uwadze powyższe oraz istotę zakresu realizacji zadania należy uznać, że podjęcie 

niniejszej uchwały jest niezbędne, a wykonanie przedsięwzięcia z pewnością wpłynie na 

wizerunek i bezpieczeństwo na terenie miasta Bobolice.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

4) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów 

kwalifikowanych ponoszonych na realizację zadania pod nazwą „Budowa sieci 

wodociągowej na odcinku z miejscowości Bożniewice do miejscowości Wojęcino” z 

udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

w ramach działań objętych Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-

2013.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy: 

Gmina Bobolice otrzymała pozytywną opinię i dofinansowanie na podstawie umowy  z dnia 9 

lutego 2011 roku na realizację zadania pn. Budowa sieci wodociągowej na odcinku z 

miejscowości Bożniewice do miejscowości Wojęcino. Realizacja przedsięwzięcia wg 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025  zaplanowana była na 

2013 rok. Z uwagi na konieczność działań i poprawę jakości wody w tych miejscowościach 

należy zmienić termin realizacji na 2012 rok.  

Montaż finansowy przedsięwzięcia : 

1) dofinansowanie ze środków EFRROW – 767 938 zł. 

darowizna  od spółki – Regionalne Wodociągi i Kanalizacja w Białogardzie – 481 242,40 zł. 

– jako wkład własny projektu (gminy) 10 819,60 zł. na obsługę pożyczki oraz tzw. rezerwę 

środków na niezaplanowane wydatki, co łącznie stanowi kwotę 492 062 zł. 

Planowana wartość zadania łącznie z obsługą pożyczki wynosi 1 260 000 zł. 

Pożyczka stanowi wyprzedzające finansowanie ze środków Europejskiego Funduszu 

Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013  pokrycia części kosztów 

kwalifikowanych netto  zadania w wysokości 61,38 % jego wartości (75% maksymalna 

wartość dofinansowania).  
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Poziom dofinansowania wynika z „katalogu” Programu wydatków 

kwalifikowanych. Podatek VAT np. nie stanowi takich wydatków - stanowi koszt własny 

gminy.   

Pokrycie wartości dofinansowania pożyczką jest niezbędne do realizacji niniejszego 

przedsięwzięcia. Okres i procedury rozliczania projektów ze środków UE jest długotrwały. 

Zatem nie możemy uwzględnić w planach, że po zakończeniu inwestycji jeszcze w 2012 roku 

wpłyną środki do budżetu gminy. Biorąc pod uwagę okres rozliczenia projektu oraz zadania 

zaplanowane na 2012 rok  należy skorzystać z preferencyjnych warunków niniejszej 

pożyczki. Koszty obsługi   są bowiem korzystne dla jst, stanowią: 

2) oprocentowanie - iloczyn wskaźnika 0,25% i stopy rentowności 52-tygodniowych 

bonów skarbowych z ostatniego przetargu przeprowadzonego w miesiącu   

poprzedzającym dany kwartał kalendarzowy dla każdej transzy pożyczki. Odsetki 

stanowią ok. 0,095% od wartości pożyczki. Naliczane są od wykorzystanej kwoty 

pożyczki w okresach miesięcznych, w stałych wysokościach. W analizie wzięto pod 

uwagę koszt odsetek w wysokości 729,54 zł. miesięcznie (roczne koszty 8 754,48 zł.); 

3) koszty prowadzenia dwóch rachunków bankowych dla projektu – 80 zł. miesięcznie ( 

odrębnie dla pożyczki i dla wkładu własnego do projektu wraz z obsługą zadania ) 

4) koszty prowizji - 0,1% kwoty udzielonej pożyczki, tj. 767,94 zł. ; 

koszty przelewów – 6 zł./1 szt.  

Zaciągnięcie pożyczki zostało zaplanowane  we wskaźnikach, które wg Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025 wynosi: 

5) wskaźnik zadłużenia do dochodów ogółem oraz wskaźnik planowanej łącznej kwoty 

spłaty zobowiązań do dochodów ogółem  został określony w uchwale w sprawie 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025 

 

Uznając powyższy montaż finansowy oraz poprawę infrastruktury wodociągowej na terenie 

gminy Bobolice należy uznać za konieczność realizację niniejszego przedsięwzięcia                         

i podjęcie niniejsze uchwały.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 
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5) w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2013.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”  

 

Nieobecny Radny Pan Marek Golas, stan radnych 14.  

 

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. 

 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Gozd” dla obszaru 

położonego w obrębach ewidencyjnych: Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Przedstawiany projekt planu zagospodarowania przestrzennego dotyczy takich obrębów 

ewidencyjnych jak: Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd. Projekt planu oraz projekt 

oddziaływania na środowisko zostały wyłożone w siedzibie Urzędu Miejskiego w dniach od 

20.12.2011 r. do 11.01.2012 r. Po tym terminie w dniu 10 stycznia 2012 r. odbyła się 

dyskusja publiczna, na której zainteresowani mogli wnieść uwagi do projektu planu 

zagospodarowania przestrzennego. Uwagi można było składać w terminie do 25 stycznia 

2012 roku. Następnie wniesione uwagi zostały rozpatrzone  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia pomiędzy Gminą Bobolice a 

Spółdzielnią Mieszkaniową „Jutrzenka” w Koszalinie w sprawie wspólnej realizacji 

zadania polegającego na budowie i remoncie chodnika wraz z miejscami postojowymi 

na terenie działki nr 50/10 położonej w obrębie nr 3 miasta Bobolice.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  
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Mając na uwadze zły stan chodników w ul. Szkolnej i ul. Łazienkowej w Bobolicach oraz 

brak wystarczającej ilości miejsc postojowych w centrum miasta Bobolice, wychodząc 

naprzeciw potrzebom mieszkańców w tym zakresie, Gmina podjęła decyzję o wspólnej, ze 

Spółdzielnią Mieszkaniową „Jutrzenka” w Koszalinie, realizacji zadania polegającego na 

budowie i remoncie chodnika wraz z miejscami postojowymi na terenie działki nr 50/10 

położonej w obrębie nr 3 miasta Bobolice. Zadanie, będące przedmiotem niniejszej uchwały z 

uwagi na znaczny zakres rzeczowo-finansowy, realizowane będzie w okresie dwuletnim. Etap 

I (2012 r.) obejmować będzie remont chodnika o długości ok. 90 mb wzdłuż bloku przy ul. 

Szkolnej 4A-4F. Etap II zaś (2013 r.) obejmować ma remont chodnika o długości ok. 60 mb 

na odcinku łączącym bloki przy ul. Szkolnej  

i ul. Łazienkowej, budowę nowego odcinka chodnika o długości ok. 40 mb łączącego ul. 

Szkolną z ul. Fabryczną wraz z miejscami postojowymi przy ul. Szkolnej o powierzchni ok. 

120 m2. Poprzez wspólną realizację zadania rozumie się: po stronie Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Jutrzenka” w Koszalinie – zakup i dostawę materiałów budowlanych 

niezbędnych do przeprowadzenia zadania, po stronie Gminy Bobolice – wykonanie robót 

budowlanych, zapewnienie sprzętu oraz nadzoru nad realizacją zadania. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Radosław Serowski zapytał jaki jest szacunkowy koszt realizacji tego zadania, 

który jest po stronie gminy Bobolice ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że wartość kosztorysowa całego zadania 

wynosi 28.740,56 tyś. zł w tym materiały 11.925,60 zł 

 

Radny Pan Zbigniew Oleksiak zapytał kto będzie wykonawcą, skąd materiał będą 

zakupywane na te zadanie oraz czy miejscowi wykonawcy mogliby wykonać te zadanie ?  

Odpowiedzi udzieliła pani Burmistrz mówiąc, że zadań inwestycyjnych w Gminie jest dużo. 

Te zadanie z racji tego, żeby ograniczyć koszty i nie naliczać podatku VAT wykonywać 

będzie ZUKiO w Bobolicach. Natomiast wszystkie inne większe zadania będą ogłaszane w 

przetargach, w których firmy miejscowe mogą wziąć udział.  

Kontynuując temat Pani Burmistrz poinformowała, że jak w roku ubiegłym tak również i w 

tym roku odbędzie się spotkanie z właścicielami i przedstawicielami firm budowlanych z 
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terenu Gminy Bobolice. Na spotkaniu tym zostaną zaprezentowane zadania 

przygotowane do realizacji 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”    

 

8) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i 

opieki nad zabytkami w roku 2012.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

16.01.2012 r. został ogłoszony otwarty konkurs na dofinansowanie ze środków Gminy 

Bobolice projektów na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu 

ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w roku 2012. Na realizację powyższego zadania 

przeznacza się z budżetu Gminy Bobolice środki finansowe w wysokości 15.000 zł. 

Wpłynęła tylko jedna oferta - Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Apostołów Piotra i Pawła 

w Kłaninie z wnioskiem na dofinansowanie w wysokości 6.000 złotych wymiany instalacji 

elektrycznej w kościele filialnym p.w. M.B. Częstochowskiej w Głodowej. 

Oferta spełniła wymagania formalne i była kompletna w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.   

Tegoroczna inwestycja – całkowita  wymiana instalacji elektrycznej w kościele filialnym w 

Głodowej (z aluminiowej na miedzianą wraz z izolacją) zdecydowanie wpłynie na poprawę 

bezpieczeństwa mieszkańców korzystających z miejsca sakralnego, jak i estetykę 

zabytkowego miejsca. Dofinansowanie z budżetu Gminy Bobolice obejmie wykonanie 

niezbędnej dokumentacji (inwentaryzacja i projekt nowej instalacji elektrycznej) oraz zakup 

materiałów.  

Mając powyższe na uwadze, proszę o podjęcie uchwały przyznającej dotację w 2012 roku dla 

Wnioskodawcy w kwocie 6.000 złotych. Jednocześnie informuję, że istnieje możliwość 

dofinansowania prac konserwatorskich, remontów i robót budowlanych przy obiektach 

wpisanych do rejestru zabytków z innych źródeł zewnętrznych (tj. Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Zachodniopomorskiego, Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz 

Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków).   

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 

9) w sprawie wyznaczenia delegata do reprezentowania Gminy Bobolice w 

Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu Pomerania.  

Wyjaśnień do projektu uchwały przedstawiła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska.   

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

10) w sprawie wyznaczenia delegatów do reprezentowania Gminy Bobolice w 

Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty.  

Wyjaśnień do projektu uchwały przedstawiła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska.   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 
Obecny radny Pan Marek Golas, stan radnych 15 

 

11) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 

Wyjaśnień do projektu uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz. 

Projekt niniejszej uchwały jest odpowiedzią na wezwanie rolników, którzy chcą uchylenia 

uchwały w sprawie ustalenia ceny skupu żyta do celów podatku rolnego oraz stawek podatku 

rolnego. W dniu 28 lutego 2012 roku (data doręczenia pisma) Radosław Serowski wraz z 

grupą mieszkańców Gminy Bobolice, działając na podstawie art.101 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U z 2001 r. Nr 142, poz.1591) wezwał Radę 

Miejską w Bobolicach do usunięcia naruszenia prawa poprzez dokonanie zmiany uchwały z 

28 października 2011 r. w sprawie ustalenia ceny skupu żyta do celów podatku rolnego oraz 

stawek podatku rolnego. Wzywający wskazali na naruszenie przez organ stanowiący Gminy 

art. 5a ust.1 ustawy z dnia 14 grudnia 1995 r. o izbach rolniczych (tj. Dz. U. z 2002 r. Nr 101, 

poz. 927 – z późn. zm.) zgodnie z którym organy administracji rządowej w województwie 

oraz organy samorządy terytorialnego zasięgają opinii właściwej miejscowo izby o projektach 

aktów prawa miejscowego dotyczących rolnictwa, rozwoju wsi i rynków rolnych. Zgodnie z 

ust.2 art. 5a ustawy termin do przedstawienia opinii wynosi dla projektów przesłanych przez 

organy samorządu terytorialnego – 14 dni. W sprawie bezsporne jest, że wniosek o wydanie 

opinii skierowany został do Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej w Szczecinie w dniu 21 

października 2011 r., natomiast uchwała podjęta została przez Radę Miejską w dniu 28  
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października 2011 roku.  Po skierowaniu wniosku o wydanie opinii, jak również po podjęciu 

uchwały Rady Miejskiej – Zachodniopomorska Izba Rolnicza nie przedstawiła stanowiska 

odnośnie złożonego wniosku, co stosownie do ust.3 art. 5a ustawy uznaje się za akceptację 

wniosku.  Z tych względów wezwanie należy uznać za nieuzasadnione.     

Radca Prawny Pani Bożena Sobańska poinformowała, że ustawa o izbach rolniczych stanowi 

o obowiązku przed podjęciem uchwały zasięgnięcia opinii izby rolniczej. Ma to być opinia – 

jest to akt o charakterze niewiążącym strony. Kolejna rzecz, która ma znaczenie w sprawie to 

to, że izba rolnicza nie zajęła żadnego stanowiska. Miała 14 dnia na wyrażenie akceptacji 

bądź braku akceptacji co do stawek podatkowych na bieżący rok. Izba rolnicza do 

dzisiejszego dnia milczy. Zgodnie z ustawą brak odpowiedzi na projekt stawek jest akceptacją 

– tak stanowi przepis. Stąd też Pani Radca Prawny nie uznaje, że to uchybienie w postaci 

nieodczekania 14 dni będzie miało wpływ na stwierdzenie nieważności tej uchwały. 

Natomiast jeżeli chodzi o wezwanie do zmiany uchwały dotyczącej stawek podatkowych, w 

świetle obowiązującej ustawy o podatku rolnym jak również ustawy ordynacja podatkowa 

prawnie niedopuszczalne jest zmiana stawek podatkowych w roku budżetowym, 

podatkowym. Rok podatkowy to 1 styczeń danego roku do 31 grudnia danego roku. Zdaniem 

Pani radczyni niezgodne z prawem byłoby podejmowanie w trakcie roku podatkowego 

uchwały zmieniającej stawki podatkowe w podatku rolnym.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Pan Radosław Serowski poinformował, że w październiku ubiegłego roku głosował za 

podjęciem tej uchwał, i przypuszczał, że rolnicy zaczną się buntować. Sytuacja rolników w 

gminie Bobolice jest ciężka i dlatego z tym problemem zwrócili się do Pana radnego. Pan 

Serowski zwrócił się z prośbą aby w przyszłości prowadzić dialog z rolnikami, dojść do 

porozumienia i wtedy nie będzie takich sytuacji jak jest obecnie. Kolejna sprawa, o której 

powiedział Pan radny to, to, że osobiście chciałby być w pierwszym progu podatkowym i 

płacić bardzo duży podatek, ponieważ wtedy ziemia jest klasy I lub II i ma się pewność, że 

zbierze się stosowną ilość zboża. W przypadku ziemi na terenach naszej gminy takiej 

pewności nie ma.   

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych”.   
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Ad. 6. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

* Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany- swoje wystąpienie nawiązała do 

konkursu „Zachodniopomorska wieś turystyczna”, w którym sołectwo Drzewiany zostało 

wyróżnione. Drzewiany jako jedyne w powiecie otrzymały certyfikat i znalazły się w gronie 

wsi z tak ogromną ofertą turystyczną. Pani sołtys powiedziała, że ten certyfikat odbiera jako 

wyróżnienie nie sołectwa Drzewiany lecz jako wyróżnienie Gminy Bobolice. Sołectwo 

chętnie bierze udział w różnych konkursach, gdzie zdobyli już szereg nagród pieniężnych i 

rzeczowych. Pani sołtys zachęciła pozostałych sołtysów do brania udziału w konkursach, to 

się naprawdę opłaca i zapewniła, że sołectwo Drzewiany nie będzie brało drugi raz udziału w 

tym samym konkursie dając szansę innym sołectwom. Podsumowując Pani Hanna Obławska 

podziękowała za przychylność obu Paniom Burmistrz, Pani Skarbnik, pracownikom urzędu, 

powiedziała, że mieszkańcy znają swoją gminę szczególnie radni i nie będzie mówiła o 

walorach sołectwa Drzewiany. Podziękowała także Drzewianiankom, które są żywym 

produktem turystycznym, żywą reklamą, które z nutą humoru zaprezentowały sołectwo 

Drzewiany.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział,  że za tak piękne przedstawienie sołectwa 

Drzewiany należą się podziękowania zarówno od radnych Rady Miejskiej w Bobolicach i 

Pani Burmistrz. Dlatego też Przewodniczący Rady oddał głos Pani Burmistrz.  

Pani Burmistrz powiedziała, że sala została zaczarowana przez koncert jaki dały 

Drzewianianki. Z racji tego, że sołectwo Drzewiany otrzymało tak zaszczytne wyróżnienie 

Pani Burmistrz złożyła na ręce mieszkańców pisemne gratulacje z okazji otrzymania 

„Certyfikatu Zachodniopomorskiej wsi turystycznej”.  

* Pan Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa – powiedział, że żaden z przewoźników 

PKS – u nie przejeżdża przez miejscowość Głodowa, następna sprawa to miał być wykonany 

chodnik od krzyżówki Głodowa – Dobrociechy do kościoła oraz poprawiona droga od drogi 

krajowej. Z Głodowej w kierunku Przydargini PZD powinien odkrzaczyć tę część rogi.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o przewoźników to nie ma 

możliwości połączeń takich jak były wcześniej, Urząd Miejski nie ma takiej mocy, żeby te 

kursy były utrzymane. Nie jest to opłacalne dla przewoźników i to jest powód tego, że nie 

przejeżdżają przez Głodową. Pani Burmistrz zadeklarowała się, że zostanie zrobione 

rozeznanie wśród przewoźników, ale jednocześnie nie deklaruje wielkich sukcesów. Kolejna 

sprawa to sprawa chodnika, który prowadzi do kościoła – zaplanowany w zadaniach, które 

realizowało będzie ZUKiO w 2012 roku. Jeżeli chodzi o drogę to Urząd Miejski zwróci się do 

zarządcy wojewódzkiego drogi, którym jest Oddział Białogard z zapytaniem o plany 
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odkrzaczeń na tej drodze. O sprawach dróg Pani Burmistrz pamięta, tylko to jeszcze 

nie ta pora roku na wykonywanie robót. Na pewno będzie wykonana droga do Dobrociech. 

Radna Pani Justyna Terlecka powiedziała, że prywatny przewoźnik zatrzymuje się na S-11 

prze barze „Pod Dębem” i zabiera osoby chętne. 

 

* Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – pogratulowała sołectwu Drzewiany za 

wyróżnienie. 24 lutego Pani sołtys była na posiedzeniu rady powiatu Izby Rolniczej, które 

było zwołane w trybie pilnym poświęcone dopłatom dla rolników. Gospodarstwa, które biorą 

dopłatę w ciągu roku (2012 rok) w kwocie 5.000 tyś. euro nie będą miały obniżanych tych 

dopłat. Natomiast te gospodarstwa, które wezmą więcej dopłat niż 5.000 tyś. euro w 2012 

roku będą miały potrącone 10% z dopłaty uzupełniającej. Ta sytuacja zrodziła się w miesiącu 

lutym br. Pani sołtys poprosiła, żeby na ważne posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa zapraszać 

przedstawicieli Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej (Helena Bubień, Jacek Pietnoczka). 

Następnie Pani sołtys zapytała czy nie można postawić pojemnika na plastik w sołectwie 

Chociwle, który kiedyś stał, ale został zabrany. Na zakończenie Pani sołtys dodała, że wraca 

temat drogi do Pana Kordka, który ma niepełnosprawne dziecko. Wodociągi kiedy 

doprowadzały wodę do posesji Pana Kordka pozostały wyboje, po których nie można 

przejechać. Prośba Pani sołtys o uprzątnięcie tego terenu. Nie została naprawiona także droga 

do posesji nr 13 w Chociwlach.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że odkąd zostało zamknięte wysypisko śmieci 

w Boboliczkach, odkąd jest dwóch odbiorców śmieci na terenie gminy PGK Koszalin i 

Remondis Barwice, to od tej chwili nie ma pojemników na terenie gminy na zbiórkę odpadów 

typu plastiki czy szkło. Jeżeli takowe są, to są własnością wspólnot, które mogą takie umowy 

zawierać. Gmina nie będzie wchodziła w system pojemników na plastiki czy szkoło ponieważ 

przygotowuje się do wejścia w życie nowej ustawy śmieciowej.  

 

* Pan Ireneusz Bednarczyk sołtys sołectwa Dargiń – droga Grzybnica – Dargiń jest w bardzo 

złym stania, praktycznie nie ma przejazdu tą drogą, jest to droga powiatowa.  

Odpowiedzi udzieliła Radna Rady Powiatu Pani Renata Tomczak, mówiąc, że droga ta 

została zgłoszona do ZDP.  

 
Ad. 7.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

* Pan Andrzej Raczyński lekarz rodzinny NZOZ „Asklepios” w Bobolicach – na początku 

podziękował za umożliwienie zabrania głosu. Minęło 25 lat i 6 miesięcy kiedy Pan Raczyński 

sprowadził się do Bobolic i podjął pracę jako lekarz. Czas najwyższy, żeby przekazać 
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działalność młodszym osobom, które mają więcej siły i energii. Kierowaniem 

zakładu opieki zdrowotnej przejął Pan mgr Dominik Szulc od 1 lutego 2012 roku, będzie 

spełniał oczekiwania wszystkich, realizował będzie wspólną linię postępowania dotyczącą 

zarządzania tym zakładem. Również zmienia się nadzór właścicielski, zajmował się tym 

będzie syn Pan Jędrzej Raczyński. Pan Andrzej Raczyński dopóki będzie mógł będzie 

przyjmował pacjentów i to jest jedyna funkcja, którą będzie się sprawował. Przez te 25 lat 

dużo udało się zrobić i to w dużej mierze jest wspólna działalność z samorządem. Wiele też 

rzeczy z oczekiwań pacjentów nie udało się zrealizować. Pan doktor powiedział, że zanim 

społeczeństwo zacznie stawiać wymagania i oczekiwania nowemu kierownictwu firmy, warto 

zastanowić się co jest w Bobolicach, co jest gdzieindziej i czego realnie można żądać i 

oczekiwać. We współpracy z ówczesnym samorządem udało się umieścić pogotowie w 

Bobolicach, które jest wpisane we wszystkie możliwe programy i projekty ratownictwa 

medycznego. Pogotowie w Polanowie i Barwicach było później. Udało się także uzyskać 

dwóch stomatologów na terenie miasta i gminy Bobolice. Obecnie jest trzech lekarzy, jest 

zespół pielęgniarek, które w przeciągu ostatnich 5 lat wykonały tytaniczną pracę kończąc 

studia. Na terenie powiatu i województwa nie ma takiej gminy, żeby zespół pielęgniarek miał 

wyższe wykształcenie. Jest rehabilitacja, która przez dłuższy okres czasu była najlepiej 

zorganizowana i wyposażona. To wszystko co przedstawił Pan Andrzej Raczyński było w 

kategoriach osiągnięć. W kategoriach problemów, które są i przed, którym będzie stało nowe 

kierownictwo to jest najtrudniejsza kwestia – znalezienie lekarzy do pracy na terenie naszej 

gminy. Pani dr Lucyna Cygal jest na emeryturze i w każdej chwili może chcieć przestać 

pracować, Pan dr Andrzej Raczyński ma 57 lat i to czy i jak długo będzie pracował stoi pod 

znakiem zapytania, Pan dr Robert Prusiński ma 47 lat i też to jest już kwestia wieku. Jeżeli 

chodzi o stomatologów to Pani dr Grażyna Szulc i Pan dr Andrzej Wajdzik są w wieku 

emerytalnym. I to jest wyzwanie przed nowym kierownictwem zakładu. Średnia wieku 

lekarzy pracujących w POZ w województwie zachodniopomorskim jest powyżej 50 roku 

życia. Znalezienie kogokolwiek do pracy poza dużymi miastami Szczecinem i Koszalinem 

jest niesamowicie trudna. Jeżeli chodzi o pediatrów to był eksperyment, trzech pediatrów na 

których wydano przez 2,5 roku 250 tyś. zł. Nie przyniosło to ani jednego więcej zapisanego 

pacjenta do zakładu i wcale nie przyniosło niezadowolenie i braku skarg na działalność – 

efekty zero – nie zgrywały się oczekiwania z możliwościami. Jest to nie kwestia sprzętu, 

lokalu, pieniędzy ale jest to kwestia braku chęci lekarzy do pracy. Dzieje się tak w całej 

Polsce. Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan dr Andrzej Raczyński podziękował władzom 

lokalnym, Pani burmistrz Mieczysławie Brzozie za to co udało się osiągnąć przez te 25 lat 

współpracy. Powiedział, że nocna i świąteczna opieka jest dzięki Pani Burmistrz.  
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Następnie głos zabrał Pan Dominik Szulc Kierownik NZOZ „Asklepios” w Bobolicach, który 

omówił sprawozdanie za rok ubiegły oraz z bieżącej działalności zakładu. Powiedział, że 

chciałby zawsze na początku każdego roku przedstawiać takie sprawozdania. Przedstawione 

informacje przez Pana Kierownika stanowią załącznik do protokołu. Na zakończenie Pan 

Kierownik powiedział, że zamiany w zakładzie są tylko strukturalne i nie mają wpływu na 

sposób przyjęcia czy dostępu do poszczególnych lekarzy, pielęgniarek i gabinetów 

zabiegowych. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza podziękowała Panu dr Andrzejowi Raczyńskiemu w 

imieniu własnym, poprzedników i poprzednich Rad za całokształt w zakresie działalności i 

rozwoju opieki medycznej, ratownictwa medycznego i rehabilitacji na terenie gminy 

Bobolice. Dziękuje także za te sprawy, których doświadczyła Pani Burmistrz z Panem 

Raczyńskim na stanowisku Zastępcy. Chodzi tu o programy pilotażowe, których gmina 

Bobolice była pionierem. Na zakończenie Pani Burmistrz życzyła, aby czas kiedy Pan 

Raczyński będzie mniej aktywny był czasem szczęśliwym. Zadeklarowała, że ta współpraca 

mimo zmiany kierownictwa zakładu będzie się odbywała tak jak do tej pory z pełną 

życzliwością, otwartością i chęcią wzajemnej współpracy.  

Głos zabrała Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego, która wspólnie ze swoją Komisją zajmowała się tematem 

zdrowia w naszej gminie. Na ręce sołtysów Pani Radna przekazała książeczki z adresami i 

telefonami wszystkich przychodni, poradni specjalistycznych, szpitali itp. „Jak i gdzie się 

leczyć”.  

Na zakończenie tematu służby zdrowia Pan Kierownik Dominik Szulc zasugerował, że w 

razie potrzeby pogotowia ratunkowego należy dzwonić bezpośrednio pod nr 999. 

  

* Pani Dagmara Jaworska Dyrektor Okręgowej Stacji Chemiczno-Rolniczej w Koszalinie – 

Pani Dyrektor powiedziała, że Stacja zwróciła się do Pani Burmistrz z propozycją 

współfinansowania razem z rolnikami naszego regionu w badaniach próbek gleby. Chodzi o 

podstawowe składniki: kwasowość, zawartość fosforu, potasu i magnezu. Koszt analizy takiej 

próbki wynosi 9,40 zł, Pani Burmistrz zadeklarowała dopłatę ze strony urzędu połowę ceny, 

czyli 4,70 zł rolnik i 4,70 zł urząd. Z analizy wynika, że takich próbek będzie około 500, 

powstałe badania będą wraz z wyceną. Taka współpraca zapewni rolnikom zysk w postaci 

wyników badań i dostosowania swojego założenia do potrzeb rzeczywiście roślin. Pani 

Dyrektor zwróciła się do sołtysów o zachęcenie rolników danych wiosek, żeby zgodzili się na 

te badania. Wykonane badania ważne są 4 lata, jeżeli rolnicy uczestniczą w programach 

rolno-środowiskowych to badania takie są wymagane. Zachęciła do badań, na terenie gminy  
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Bobolice jest przedstawiciel stacji Pani Zofia Iłowiecka-Banaszek, która jest do dyspozycji 

rolników. Udzieli także instruktażu na temat pobierania próbek, odbierze te próbki oraz 

dostarczy do stacji. Ze strony rolników będzie tylko pobranie próbek, uiszczenie opłaty 4,70 

zł i czekanie na wynik badania.  

Radny Pan Radosław Serowski zapytał ile obecnie czeka się na wynik badania ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Dyrektor mówiąc, że czas oczekiwania jest różny i miewa się od 1-

2 tygodni kiedy obecnie nie ma tyle pracy laboratorium, ale w okresie marca/kwietnia kiedy 

tych próbek jest dużo to nawet do 6 tygodni. Wszystko zależy od ilości zainteresowanych 

rolników. Stacja mieści się przy ul. Partyzantów 7-9 w Koszalinie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

*Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach – 

powiedział, że mając na względzie, pomoc w spłacie czynszowego zadłużenia, najemcom 

lokali komunalnych, znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej, Zakład Usług 

Komunalnych i Oświatowych, w uzgodnieniu z Urzędem Miejskim w Bobolicach, 

wprowadza do realizacji od 1.04.2012r, program pod nazwą „Odpracuj swój dług”. Jest to 

kolejny element pomocowy, skierowany do dłużników (najemców oraz osób bezumownie 

korzystających z lokalu), którzy są lub mogą być zagrożeni utratą mieszkania, w związku z 

powstaniem zaległości czynszowych. Program ten będzie polegał na stworzeniu możliwości, 

odpracowanie zadłużenia czynszowego, na rzecz Zakładu Usług Komunalnych i 

Oświatowych w Bobolicach, w formie świadczenia rzeczowego. Będą to różnego rodzaju 

prace porządkowe, remontowe, naprawcze. W pierwszym etapie, w 2012 roku, planujemy 

objąć programem do 20 osób. Procedura naboru osób zalegających z opłatami, kryterium 

wyboru dłużnika, stawka roboczogodziny, te i inne ważne informacje, dotyczące wdrożenia i 

realizacji programu, będą dostępne w ZUKiO, Urzędzie Miejskim, M-GOPS-ie od 

26.03.2012r. Informacja zostanie zamieszczona także na stronach internetowych. Kolejna 

sprawa, o której powiedział Pan Dyrektor to nieodpłatna zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych - tegoroczna akcja, planowana jest od 16.04.2012r do 19.04.2012r.  

2010 – 22,52 tony – 9.357,32 zł /kosztów własnych/ 

2011 - 15,20 tony – 7.753,30 zł /kosztów własnych/ 

Następnie Pan Dyrektor powiedział, że w dniu jutrzejszym będzie zatwierdzony 

harmonogram do prac na bieżący rok odnośnie remontów i napraw dróg gminnych, którego 

ściśle ZUKiO będzie się trzymało. Harmonogram będzie do wglądu w ZUKiO. O 

wykonywanych pracach będą informowane osoby zainteresowane radni i sołtysi. Na 
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zakończenie Pan Dyrektor zwróciła się do Radnego Pana Zdzisława Strzelczaka 

mówiąc, że przejście w parku będzie wykonane w przyszłym roku. Jeżeli uda się pozyskać 

destrukt z Zarządu Dróg Krajowych to planowany jest do przekazania na ulicę Akacjową i 

Lipową.  

 

* Pani Renata Tomczak Radna Rady Powiatu – zwróciła się sołtysów obecnych na sali 

składając życzenia wszelkiej satysfakcji z pełnionej funkcji z okazji „Dnia sołtysa”, który był 

11 marca. Odnośnie informacji z powiatu to Pani Radna powiedziała o kwestii likwidacji 

MOS w Bobolicach; zatrudnienie nie pozostanie na takim poziomie jak jest tylko kolejne 

osoby stracą pracę; w OSzW od dnia 1 września 2012 roku będzie tylko 35 wychowanków. 

Temat MOS i OSzW nadal jest otwarty. Pani Radna poprosiła o zgłaszanie informacji, 

sugestii, problemów z drogami powiatowymi temat będzie pilotowała i przekazywała do 

realizacji. Na zakończenie Pani Radna zapytała Panią Burmistrz ile gmina wydatkowała na 

grunt pod plac zabaw w Boboliczkach? W kwestii podatku podziękowała za zorganizowanie 

spotkań z rolnikami, tylko szkoda, że dziś się mówi, że osoby, które przegrały w wyborach 

poruszają tematy nie tylko rolnictwa. Spotkania miały dać możliwość poruszenia tematów nie 

tylko rolnictwa, w przypadku gdyby Pani Burmistrz zorganizowała zebrania sołeckie jesienią 

przed uchwaleniem budżetu tak jak czynili to inni burmistrzowie urzędujący wcześniej, to nie 

byłoby tematu. Pani Radna uważa, że z mieszkańcami należy prowadzić dialog, a nie 

monolog. Bardzo czytelnie było przedstawione zestawienie dotyczące podatku rolnego, tylko 

ten temat powinien być omawiany w październiku ubiegłego roku, a nie w dniu dzisiejszym. 

Dobrze, że przedstawiono analizę podatku sąsiednich gmin, tylko dlaczego nie zrobiono 

analizy na podstawie podatku z gminy Biały Bór, który również jest w IV okręgu 

podatkowym, a cena podatku wynosi 41,40 zł. Kolejne pytanie to w związku z podjęciem 

uchwały dotyczącej budowy farm elektrowni wiatrowych na terenie gminy w obrębie Gozd, 

Kurowo, Cybulino, Ubiedrze Pani Radna poprosiła o informacje jakie będą wpływy do 

budżetu gminy skoro liczba elektrowni zmniejszyła się z 27 do 16 ? Następna sprawa, która 

dotyczyła bezpośrednio Pani Radnej, to w momencie kiedy Pani Radna zgłosiła się do gminy 

po zaświadczenie o potwierdzenie nadania numeru nieruchomości, musiała odwiedzić urząd 

trzy razy, żeby uzyskać takie zaświadczenie. To nie tędy droga, pewne sprawy można 

załatwić od ręki. A to, że nie ma merytorycznie odpowiedzialnego pracownika, który jest na 

zwolnieniu lekarskim to żadne usprawiedliwienie. Sprawę należy załatwić jak najszybciej i 

bez problemów. Pani Radna zwróciła się na piśmie do Przewodniczącego Rady z zapytaniem 

do Dyrektora ZUKiO o zakup busa na potrzeby ZUKiO i poprosiła o pisemna odpowiedź. W 

piśmie tym jest również zapytanie odnośnie harmonogramu naprawy dróg gminnych, ale 
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odpowiedź została udzielona przez Dyrektora ZUKiO podczas sesji więc Pani 

Radna wycofuje te zapytanie z pisma.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeśli chodzi o działkę w Boboliczkach to jest 

to działka pod budowę placu zabaw w Boboliczkach, którą gmina otrzymała nieodpłatnie od 

ANR. Natomiast odnośnie farm wiatrakowych to tak jak było wcześniej mówione wpływy do 

budżetu gminy będą wynosiły około 2 mln złotych.  

 

* Pani Iwona Rudnicka rolnik z gminy Bobolice – powiedziała, że jako przedstawiciel 

rolników z gminy Bobolice chciałaby przedstawić ustosunkowanie się rolników do 

otrzymanego pisma w sprawie podatku rolnego. Pani Rudnicka zwróciła się z prośbą o 

umieszczenie tego pisma w Bobolickich Wiadomościach Samorządowych.   

Treść całego przedstawionego pisma stanowi załącznik do protokołu.  

 

* Pani Agnieszka Katholm -  powiedziała, że jako rolnik ma ogromne problemy z kołami 

łowieckimi i w związku z tym poprosiła, żeby w gminie powstała solidna komisja mediacyjna 

między rolnikiem, a myśliwymi. 2 lata temu jak były składane mediacje do gminy to na 

mediacje czekać należało miesiąc czasu. Po miesiącu doszło do spotkania z myśliwymi i 

przedstawicielami urzędu Pani Magdalena Pachołek i Pan Ireneusz Bielecki. Pani Katholm 

powiedziała, że przydałoby się do tych mediacji dołączyć kogoś kompetentnego np. Panią z 

ODR czy Pana Serowskiego z Komisji Rolnictwa. Chodzi o to, żeby te mediacje były 

owocne. Kolejna sprawa, o której powiedziała Pani Agnieszka Katholm to drogi gminne. Na 

Różnach ma 90 ha pola w jednym kawałku, gdzie z trzech stron na mapie są drogi gminne, a 

faktycznie są zarośnięte, co łącznie daje 0,76 ha i przeliczając to przez podatek rolny, czynsz 

dzierżawny i lata użytkowania to daje ogromne straty. Drogi gminne są zarośnięte a ludzie 

jeżdżą po polach. Poprosiła sołtysa i radnego z tego terenu oraz Pana Radosława Serowskiego 

o zajęcie się tą sprawą. Pani Katholm powiedziała, że Radni stanowią prawo podatkowe i 

czuje się z tego powodu bardzo zawiedziona. Podejście do sprawy podatku rolnego, 

niepoinformowanie ludzi o wysokości podatku - tu nikt nie pomyślał o rolnikach. Sołtysi z 

tego powodu może i się cieszą, bo będą mieli większe wynagrodzenie za zebrany podatek, 

gmina się cieszy bo będą większe wpływy do budżetu. Gospodarstwo rolne Pani Katholm 

płaciło do tej pory 20 tyś. zł podatku, w tym roku zapłaci 40 tyś. zł, gdzie sprzedać musi 800 

sztuk tucznika po 50 zł, czyli 40 tyś. zł, to cały zysk gospodarstwo oddać musi do budżetu 

gminy. Z tego tez powodu Pani Agnieszka Katholm poprosiła, aby te 40 tyś. zł z podatku 

rolnego, który zapłaci do gminy, przeznaczyć na drogi gminne, które są na jej polu i 

wspominała o nich we wcześniejszej wypowiedzi. Powiedziała, że współczuje rolnikom, 

którzy nie mają możliwość wygenerowania tak dużych kwot na podatek rolny. Na przyszłość  
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poprosiła Radnych o wzięcie pod uwagę pracę rolników i popatrzenie na rolników normalnie. 

Gospodarstwo Pani Katholm w tym roku na nawóz musi wydać kwotę 255 tyś. zł do tego 

dodać należy podatek co daje wcale nie małą kwotę. Planuje się zabrać rolnikom 10% z 

dopłat, co jest następnym uderzeniem w rolników. Na zakończenie Pani Katholm zadała 

pytanie odnośnie drogi z Drzewian do Sępólna, która została odkrzaczona, ale przydałoby się 

jeszcze bardziej przyciąć te gałęzie ponieważ zachodzą na drogę i stanowią 

niebezpieczeństwo.  

 

* Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach – powiedziała, że Stowarzyszenie Inicjatyw Społecznych w Bobolicach podpisało 

kolejna umowę na rok 2012 z Bankiem Żywności. Rozdane zostały sołtysom nowe wzory 

oświadczeń oraz ogłoszenia do wywieszenia w sołectwach. Zasady są takie same jak w latach 

ubiegłych, a o małych zmianach można przeczytać w ogłoszeniu. Pani Kierownik powiedziała 

także o terminach wypłat świadczeń rodzinnych. Zaprosiła także mieszkańców do 

nowopowstałej samopomocowej grupy wsparcia. Chodzi o osoby, które są współuzależnione, 

mają członka rodziny, który nadużywa alkoholu, nie chce się leczyć, jest problemowy to 

może uczestniczyć w tej grupie wsparcia, która odbywa się w każdy poniedziałek o 

godz.16.00 w siedzibie Klubu AA.  

 

* Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – powiedziała, że zabiera głos w sprawie 

podatku rolnego. To, że nie zabrała stanowiska w przypadku podatku rolnego wiąże się z tym, 

że jest wśród ludzi przyjaciół, którzy także są rolnikami. Pani sołtys jest osobą, która 

prowadzi działalność gospodarczą w miejscowości Drzewiany, jest to mała działalność a 

koszty działalności są duże. Taka działalność dla Państwa musi wypracować 30 tyś. zł w 

ciągu roku, należy opłacić ZUS 1 tys. zł miesięcznie, podatek od działalności gospodarczej, 

koncesja oraz inne koszty. Pani sołtys mówi, że jest ciężko mimo tego trwa przez tyle lat. Nie 

twierdzi, że rolnik nie ma ciężko, ale jest przykro, że te wszystkie sytuacje związane z 

podatkiem rolnym dzielą rodziny, przyjaciół jest to źle prowadzone. Pani Obławska jest 

zbulwersowana i przykro jej, że zostały wysunięte sugestie, że gdyba na podatek rolnika i 

dlatego nie zabrała głosu. Uważa, że Państwo Polskie pomaga rolnikom chociażby w kwestii 

płacenie KRUSU i jest negatywnie do tego nastawiona. Jeżeli mówi się o obniżce podatku, to 

w porządku, ale solidarnie wszystkim. Pani sołtys zbierając podatki, wie ile płacą osoby 

niebędące rolnikami podatku po 850 zł. Każdego szkoda, zaczynają się tworzyć sytuacje 

polityczne, przynależności itd., przede wszystkim należy mówić o prawdzie, zaczynają się 

dzielić rodziny, przyjaciele i Pani sołtys się na to nie zgadza. Powiedziała, że nie chce być z 
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nikim na ścieżce wojennej, ani stanowić czyjąś stronę, ale to wszystko zaczęło się 

dziać pod przywództwem Pani Renaty Tomczak. Tym sposobem wyraża swoją rację i 

zażenowanie dlatego, że sama musi ciężko pracować, żeby zapłacić dla Państwa te wszystkie 

pieniądze. Należy zrobić szereg działań, żeby na to zarobić, gdzie jest się ciągle zaganianym, 

a oprócz tego Pani sołtys zajmuje się sołectwem. Szkoda jest Jej gospodarstw, które mają do 

50 ha, ale nie jest szkoda tych, które mają 200 ha i więcej bo to już są przedsiębiorcy, którzy 

powinni płacić ZUS i podatek od dotacji. Jest szereg rolników, którzy podpisali się pod 

petycja odnośnie podatku rolnego nie mając świadomości co podpisują. Jeżeli rolnicy chcą 

obniżenia podatku rolnego to tak samo należy obniżyć przedsiębiorcom. Na zakończenie 

dodała, że rolnikowi nie wzrósł podatek, to jest źle interpretowane, wzrosła tylko cena żyta. 

Wszyscy fani byli jak cena żyta była po 25 zł, a teraz rolnikom dzieje się krzywda.   

Pani Agnieszka Katholm – powiedziała, że wolałaby jako rolnik nie mieć dopłat i nie być w 

UE, sytuacja rynku zmusza do protestów. Dopłaty równoważą się z wydatkami.  

 

Przewodniczący Rady zakończył trybunę obywatelską, mówiąc, że każdy miał czas do 

wypowiedzenia się.   

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

Radna Justyna Terlecka – zwróciła się do Radnej Rady Powiatu Pani Renaty Tomczak z 

prośbą o przybycie Komisji ds. Infrastruktury na drogę Bobolice – Ujazd, ponieważ jest to 

droga powiatowa.  Pobocze tej drogi oraz przepusty są w złym stanie. Droga stanowi 

niebezpieczeństwo dla korzystających. Prośba Pani Radnej, aby Komisja przybyła jak 

najszybciej.  

 

Radny Mariusz Walaszczyk – początek drogi do Grzybnicy z Kłanina zapadnięta droga, 

postawiony tylko słupek. Prośba o zasypanie dziury. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Radna Rady Powiatu Renata Tomczak, mówiąc, że naprawa jest 

zaczęta a nieskończona. Zasygnalizuje ten problem.  

 

Radny Radosław Serowski – zjazd przy piaskownicy jest załamany i wymaga naprawy. 

Jeżeli chodzi o mediacje to dobrze, żeby była osoba upoważniona do tych mediacji i mogła 

wyrażać swoje opinie.  

 

Radny Zdzisław Strzelczak – prośba o ujęcie w budżecie gminy na 2013 rok naprawę i 

budowę dróg Akacjowa, Jedności Narodowej, Sawickiej, Lipowej, Tomeckiego, 
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Jagoszewskiego, Kowalskiego, Słowackiego. Interpelacja złożona na piśmie do Pani 

Burmistrz.  

 

Radna Małgorzata Piotrowska – zapytała czy jest możliwość wrócenia do przeprowadzania 

dzieci przez jezdnię przez osobę do tego wyznaczoną tzw. „Agatka”, tak jak to było we 

wcześniejszych latach. Dzieci czułyby się bezpieczniejsze, jest taka potrzeba i rodzice proszą, 

żeby zwrócić na to uwagę.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że temat ten wraca średni raz na pół roku. Są to 

pojedyncze sygnały tylko niektórych wybranych rodziców. Po analizach Dyrektora Szkoły 

Podstawowej przy ul. Szkolnej z rodzicami i nauczycielami większość zdecydowała, że 

jednak nie ma potrzeby zatrudniania takiej osoby. Należy uczyć dzieci od małego 

bezpiecznego przebywania na drodze.    

 

Ad. 9 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice. 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


